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 Pandemie koronaviru covid-19 poznamena-
la kulturní a společenské dění nejen u nás, ale 
i ve světě. Stejně tak se podepsala na ekonomic-
ké situaci České republiky a tím pádem i na roz-
počtech obcí. Díky výpadku příjmů jsme byli nu-
ceni některé plánované investice odložit, některé 
dokonce zrušit.
 Ještě v zimních měsících zastupitelstvo obce vy-
bralo ve výběrovém řízení fi rmu VHS Brno, která 
následně po schválení dotačním fondem přistou-
pila k několik let připravovanému záměru vybu-
dování nového vrtu pitné vody a jeho připojení do 
výtlačné soustavy do vodojemu. Realizace začala 
setkáním všech dotčených subjektů a odsouhla-
sením obyčejného kolíku s pojmenováním HVP-3, 
který pár dní předtím vytyčil geodet dle zpraco-
vaného projektu. Průzkumný vrt částečně potvrdil 
projektantem předpokládanou vydatnost a bylo 
nasnadě přistoupit k pokračování projektu tj. jeho 
vystrojení a následné vybudování výtlačného potru-
bí v délce 300m ke stávajícímu vrtu HVP-2. Tuto 
trasu bylo možné realizovat bezvýkopovou techno-
logií díky souhlasu a vstřícnosti majitelů všech po-
zemků po trase vedení. Po technologické obnově 
všech řídících systémů a připojení nového vrtu do 
systémů došlo na hydropulsní mechanickou rege-
neraci stávajícího vrtu. To vše proto, aby se zvý-
šila či spíše obnovila jímací kapacita tohoto vrtu. 
Po úplné realizaci celého projektu by již nemělo 
docházet k výpadkům dodávky pitné vody ve vo-
dovodní síti. Což se i v letošním podzimním počasí 
ukázalo jako stále aktuální problém. Obyvatelé z 
horního konce zažili několik takových bezvodných 
večerů. Sehnat o víkendu desinfi kovanou cisternu 
určenou pro dovoz pitné vody se může zdát na prv-
ní pohled jednoduchý úkol, opak však byl pravdou. 
Do budoucna by tak měla být zajištěna dostatečná 
kapacita i pro připojování nových rodinných domů 
na vodovodní síť.

 Jak se snižovaly příjmy obce díky sníženému 
daňovému příjmu státu a kompenzacím, které 
stát vyplácel kvůli nouzovému stavu, zvyšovala 
se nabídka dotačních titulů pro obce. Tak jak se 
v minulosti zmenšoval okruh podpořitelných ak-
tivit, tak se nyní, takřka lusknutím prstů, dalo 
z dotací pořídit / opravit / zrekonstruovat téměř 
cokoliv. Zastupitelé ale duchapřítomně trvali na 
postupné přípravě záměru a projektu na vybudo-
vání či rekonstrukci kanalizace v obci. Jak jsem psal 
v minulých vydáních Provodovských novin, byla za-
dána studie, která měla ekonomicky a realizačně 
posoudit jednotlivé varianty (vy)budování kanali-
zace. Zastupitelé byli s těmito variantami sezná-
meni na několika pracovních setkáních. Celkovou 
rekonstrukcí a dostavbou kanalizace se taktéž sní-
ží množství splaškových a balastních vod mířících 
na ČOV. Sníží se tak zatížení čističky odpadních 
vod a zvýší její účinnost. Však také po 25 letech si 
obecní čistička vod zaslouží celkovou rekonstrukci. 
 A proč vlastně pořád řešíme kanalizaci v obci 
a v návaznosti na ni čističku odpadních vod? Kro-
mě toho, že si na obecním úřadu takřka podávají 
dveře organizace, které kontrolují provoz ČOV, 
kanalizace a znečištění v  potoku, je spolehlivá 
a funkční kanalizace základ, na kterém se dá dál 
stavět. Ptáte se co stavět? Myslím si, že by bylo 
hodně, ale opravdu hodně krátkozraké rekonstru-
ovat hlavní komunikaci a budovat nové chodníky, 
zastávkové zálivy pro autobusy, veřejné osvětlení 
apod. na původní, mnohdy propadnutou, zasypa-
nou a prosakující kanalizaci. Dřív nebo později by 
se tyto vady projevily. Soudě podle předložených 
agregovaných cen vybudování kanalizace a rekon-
strukce ČOV se nyní pohybujeme nákladově v de-
sítkách, či spíše stovce milionu. A to si další desítky 
milionů vyžádají náklady na budování toho, co je 
vidět na povrch, což je vlastně o pár řádku výše 
uvedený výčet (chodníky, zastávky atp.).
 Na konci loňského roku byla obci Provodov do-
ručena výzva na zrušení nařízení obce o stavební 
uzávěře na katastru obce Provodov. Tato uzávěra 
měla zakazovat umístění nadzemních vedení VVN 
nad 22kV, resp. podmiňovat si jejich výstavbu 
umístěním pod zem. Zastupitelé se po konzulta-
ci záměru s Frank Bold Advokáti rozhodli trvat na 
svém a toto nařízení nezrušit. Naopak započaly 
přípravné práce které by toto nařízení přizpůsobilo 
aktuální legislativě. Krajský úřad, který se opíral 
o metodický názor od Ministerstva pro místní roz-
voj, celou záležitost nechal rozhodnout Ústavním 
soudem. Ten se až tak moc nezaobíral obsahem 
celého nařízení, ale spíše několika prvními větami, 
které píší o nařízení obce. Správně by se totiž mělo 

mluvit o opatření obecné povahy. Celou stavební 
uzávěru následně zrušil. Ihned poté započaly prá-
ce na novém opatření obecné povahy, resp. územ-
ním opatření o stavební uzávěře. Tato již splňuje 
všechny náležitosti dané zákonem a z  původní 
jedné strany textu vzniklo stran šest a k  tomu 
i grafi cká příloha vymezující celé katastrální území 
obce Provodov. Její defi nitivní znění včetně zapra-
covaných připomínek dotčených orgánů a veřej-
nosti bude schvalovat zastupitelstvo obce Provodov 
na svém lednovém zasedání. Boj za osobitý a hod-
notný krajinný ráz obce a jejího okolí proti vedení 
VVN rozhodně nevzdáváme!
 Z velkého množství nabídek dotací padla shoda 
získat ty procentuálně nejvýhodnější. V plánu je 
tedy v roce 2021 požádat o dotace na vybudování 
zastřešení v Areálu mládí včetně podzemní retenč-
ní nádrže. Právě do ní se budou svádět dešťové 
vody ze všech střech v areálu. Tato voda se bude 
následně používat na kropení fotbalového hřiště. 
Přebudována bude také plocha před hasičskou 
zbrojnici na propustnou a i zde bude umístěna ná-
drž na dešťovou vodu. Snad se zadaří i dokončit 
interiér podkroví zbrojnice. A jako poslední, ne-
méně důležitý, bych zmínil projekt na vybudování 
přístřešku pro děti v mateřské škole. Již v letošním 
roce jsme žádali i o odvodňovací lis na kal z čistírny 
odpadních vod. I díky jemu by se měl provoz ČOV 
zefektivnit. Všechny výše uvedené projekty by měly 
být dotovány 85% ze Státního fondu životního pro-
středí.

 Na závěr bych chtěl poděkovat všem, kteří po-
mohli obci či sousedům a spoluobčanům při první 
( jarní) vlně koronaviru. Ať už to bylo šití roušek, 
pomoc při nákupech a obstarání běžných denních 
potřeb až po roznos desinfekce do všech domác-
ností v obci. Opět se ukázalo, že pokud jde o dob-
rou věc, pomoc nabídne i ten, od koho byste to 
nečekali. Lze se jen domnívat, jak dlouho s námi tu 
bude toto virové onemocnění.

 Do nadcházejícího roku 2021 bych Vám chtěl 
popřát, ať je to rok v mnohém lepší a úspěšněj-
ší než končící 2020. Nechť Vás neopouští opti-
mismus a elán k důležitým krokům v pracovním 
i osobním životě. Ať se tu opět ve zdraví všichni 
za rok sejdeme u čtení Provodovských novin.

Ing. Marek Prachař
starosta obce Provodov



Název příjem výdej            rozdíl (zisk, ztráta)
Komunální odpad 479.667,- 836.851,- - 357.184,- Kč 
    (obec dotuje)

Stočné 360.070,- 330.631,- + 29.439,- Kč 
    (zisk jde do fondu oprav)

Vodné 336.829,- 196.592,- + 140.237,- Kč (dtto) 

(příjmy a výdaje za vodné jsou bez příjmů za pronájem prostor vč. nákladů na el. energii)

Směsný komunální odpad:
Největší výdaje jsou na svoz popelnic směsného komunálního odpadu a to 
661.642,- Kč. Dále za likvidaci (svoz a dotřídění) plastů a skla jsme zaplatili 
72.011,- Kč. Nebezpečný odpad byl zlikvidován TS Zlínsko za 28.795,- Kč 
(chybí třetí faktura), likvidace pneumatik z automobilů 23.500,- Kč. Nákla-
dy na nákup samolepek na popelnice v hodnotě 908,- Kč. Zakoupili jsme 
žluté pytle na plast za 21.200,- Kč. Od občanů jsme na poplatcích vybra-
li částku 389.963,- Kč. Za třídění odpadu (plasty a sklo) jsme od fi rmy 
EKO-KOM utržili 89.704,- Kč do příjmu rozpočtu.

Stočné:
Mezi největší výdaje patří el. energie 184.570,- Kč, nákup služeb (např. roz-
bory vzorků, odvoz kalů) 138.274,- Kč, opravy čerpadel, zpětných klapek 
a motorů za 7.787,- Kč. Na straně příjmů jsou to jen platby od občanů.

Vodné:
Poplatek daně za odběr podzemních vod činil 33.648,- Kč. Dalšími výdaji 
jsou el. energie 97.915,- Kč, nákup služeb (např. rozbory vzorků, vodoměry) 
9.896,- Kč. Ostatní náklady (mzdy, drobný materiál) činily 5.627,- Kč.
Na budově vodárny je umístěno zařízení fy Vodafone Czech Republic. a.s., 
Unart Provodov a Avonet, obec přijala do rozpočtu za rok 2020 částku 
33.538,-- za nájem. Nákup vody + doprava  - 63.662,- Kč. Vratka za el. ener-
gii na vodárně 14.456,- Kč.

Hřbitov:
Poplatky za hrobové místo činily v  roce 2020 – 3.540,- Kč. Náklady 
na provoz hřbitova v roce 2020 (vývoz popelnic) jsou zahrnuty ve výdajích 
za SKO. Výměna potrubí na vodu – 18.408,- Kč, oprava elektro – 4.138,- 
Kč, nátěr oplocení hřbitova – 20.350,- Kč. Prodej nových hrobových míst 
– 78.608,- Kč. K prodeji jsou ještě 2 ks jednohrobů a 2 ks dvojhrobů. 

ZŠ a MŠ Provodov:
Neinvestiční příspěvek na provoz 250.000,- Kč, příspěvek na žáka 1.třídy 
6.000,- Kč (6 prvňáčků z Provodova). Za sběr železa ve sběrném dvoře 
činil výtěžek 42.344,- Kč, peníze byly použity na nákup vybavení sborovny. 
Mezi největší provozní výdaje patří el. energie 99.400,- Kč a spotřeba plynu 
102.705,- Kč, které obec platí ze svého rozpočtu. Provozní náklady na MŠ 
činily 37.823,- Kč, z toho např. el. energie 15.361,- Kč.

Kulturní dům:
Náklady: plyn – 40.784,- Kč, el. energie (kulturní dům, Areál mládí, fotbalo-
vé kabiny) – 78.198,- Kč, služby, materiál a opravy – 41.557,- Kč.

Zimní údržba:
Náklady na zimní údržbu (zima 2019/2020) místních komunikací nebyly, 
nenapadl sníh.

Pozemky:
V roce 2020 obec Provodov koupila pozemky v celkové hodnotě 48.395,- Kč.

Příspěvky místním organizacím a sdružením:
DH Provodovjané, z.s.  15.000,- Kč
FC Rak Provodov, z.s.  49.000,- Kč
Myslivecký spolek Rýsov Provodov, z.s. 10.000,- Kč
Leluja, z.s.   35.000,- Kč
ProLiDi     3.000,- Kč
SH ČMS – SDH Provodov  49.000,- Kč
ČS včelařů, z.s., ZO Provodov  10.000,- Kč

Havarijní opravy na místních komunikacích:
4 ks dopravní značky – 14.444,- Kč
oprava MK paseky – 20.000,- Kč
MK Březí – asfaltový recyklát 78.731,- Kč

Stavební úpravy sborovny v ZŠ Provodov:
Celkové realizační náklady              135.929,47 Kč
Z toho:
Zemní práce a betonáž podlah              54.625,45,- Kč
Kazetový akustický podhled  25.861,- Kč
Malířské a natěračské práce                   12.915,- Kč
Montáž a demontáž topení, potrubí   2.500,- Kč
Dodání a montáž PVC podlahy               15.995,21 Kč
Rozvody slabo a silno proud                24.032,81 Kč

Provodov - nový zdroj pitné vody a jeho napojení na stávající vodovod
Celkové realizační náklady:              6.950.233,- Kč
Z toho:
Stavební náklady               6.533.159,- Kč
Projektová dokumentace                 266.200,- Kč
Výběrové řízení                    27.225,- Kč
Technický dozor investora                   75.600,- Kč
Odborný posudek                    48.049,- Kč
Dotace OPŽP             3.000.000,- Kč
Dotace ZLK                  611.000,- Kč
Vlastní zdroje             3.339.233,- Kč
Pozn. Vrtaná studna 82 m + armaturní šachta, 300 m výtlačný řád, 
regenerace vrtu HVP-2 + obnova zhlaví, nové vystrojení vrtů HVP-2 
a HVP-3, elektrotechnická zařízení a řídící systémy. 
Konečné částky se mohou lišit v návaznosti na fi nalizaci projektu.

Vybavení na údržbu fotbalového hřiště:
Celkové náklady: 197.273,- Kč
Pozn. Seco Starjet UJ 102-23 P6 model 2020, Vares TR220S POZINK 
PLUS+, Husqvarna S 500 PRO odmechovač, Husqvarna křovinořez 
535RX, Smykovací sít 120x120

Sumář:
Počet investičních a neinvestičních akcí: 3
Náklady investic celkem:  7.283.435,47 Kč
Dotační a jiné zdroje:  3.611.000,- Kč
Vlastní zdroje:   3.672.435,47 Kč

Vysvětlivky: 
OPŽP – Operační program životního prostředí, ZLK – Zlínský kraj.

Zpracovali: Bc. Dana Javorová, Ing. Marek Prachař
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NAROZENÍ
Isabella Bihari
Laura Málková
Eliška Gajdošíková
Patrik Hnilica
Melánie Semelová

ÚMRTÍ
Josef Rak
Josef Novosad
Jaroslav Mikulášek
Marie Slováková
Jarmila Kuchařová
Jitka Machalová
Drahomíra Obdržálková
Miloslav Jedlička
Milan Juřena
Jarmila Kuchařová
Ludmila Čablová
Aloisie Kolaříková
Marie Miklová

PŘISTĚHOVANÍ
Lenka Foukalová
Lukáš Karas
Lukáš Semela
Vojtěch Semela
Veronika Semelová
Radek Dřevojánek
Renata Botturová
Matteo Bottura
Mario Bottura
Tereza Novosadová
Ella Kukučová
Libuše Navrátilová
Veronika Kovalčíková
Helena Dvořáková
Anna Málková
Gabriel Krajčík

ODSTĚHOVANÍ
Veronika Šenkeříková (2019)
Ivana Doležalová (2019)
Denisa Doležalová (2019)
Sabina Doležalová (2019)
Helena Veselá
Jan Novák
Věra Nováková
Ella Marie Janáková
Richard Janák
Veronika Janáková
Petr Navrátil
Ludmila Pavlačíková
Simona Šenkeříková
Filip Šenkeřík
Mikuláš Šenkeřík
Alena Čižmářová
Alexander Michael Galda
Lucie Juráková
Lukáš Jurák
Jakub Tesař

Kvůli Nařízení Evropského parlamentu a Rady (EU) 2016/679 (označované též jako GDPR) nemohly být zveřejněny adresy občanů.

Matrika obce 2020
rok 2020 / XXVI. vydání

K 7. 12. 2020 má obec Provodov 776 obyvatel.
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 Muži od nové sezony navázali na působe-
ní rezervního týmu „B“ ve IV. třídě okresní 
soutěže. Přes problémy v  přípravě si kluci 
nevedli až tak špatně, ale nedisciplinovanost 
v docházce některých hráčů měla za násle-
dek nevyrovnané výkony hlavně na hřištích 
soupeřů. Ze stejných důvodů jako na jaře, 
byla soutěž přerušena tři kola pře koncem 
podzimní části. V  této nekompletní tabulce 
jsme na šestém místě, které přes problémy, 
se kterými jsme se vyrovnávali v  průběhu 
přípravy, považuji za nad očekávání dob-
ré. Nutno však podotknout, že individuální 
herní dovednosti hráčů jsou na tuto sou-
těž nadstandartní, ale bez kvalitní přípravy 
a poctivého přístupu není možné pomýšlet 
na lepší umístění.
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Vážení spoluobčané,
na sklonku právě končícího roku mám příjem-
nou povinnost, napsat několik řádků o fungo-
vání našeho spolku FC RAK Provodov.
 Uplynulý rok byl vskutku výjimečný a my-
slím, že nikdo z nás na něho jen tak nezapo-
mene. Tentokrát příliš vlídnou tvář neukázal. 
Ba naopak. To co přinesl a stále přináší, vstu-
puje do našich životů. Není člověk v obci a asi 
ani v celé republice, kterého se tu ve větší, 
tu v menší míře nedotklo některé z opatření 
souvisejících s onemocněním COVID-19.
 Nejen fotbalovému klubu úvod roku při-
nesl velmi smutnou událost. 26. ledna ze-
mřel pan Josef Rak! Dlouholetý funkcionář 
a předseda spolku, zároveň místostarosta 
obce Provodov. Bylo to neočekávané, jako 
blesk z  čistého nebe. Samozřejmě, nemalé 
zdravotní komplikace měl dlouhá léta, to ne-
bylo tajemstvím, ale nikdo z nás a ani on sám 
si nepřipouštěl, že jeho život je, sportovní 
jazykem řečeno, na konci cílové roviny.
Bezpochyby jsme ztratili člověka, který stál 
u zrodu moderní podoby našeho klubu. 
V  různých funkcích výkonného výboru byl 
bezmála třicet let. Dva tituly přeborníka kra-
je a sedm vítězství v krajském přeboru nás 
řadí mezi nejúspěšnější sportovní kluby v ši-
rokém okolí. A v neposlední řadě dal klubu 
i jméno.

 Jakmile jsme se probrali z  šoku nad ztrá-
tou předsedy, čekala nás jarní část sezo-
ny. S  hráči prvního týmu jsme se dohodli 
na dohrání krajského přeboru, kde jsme 
po podzimu fi gurovali na devátém místě. 
Hlavním cílem pak bylo vítězství v krajském 
poháru. Semkli jsme se a chtěli vyhrát osmý 
pohár pro Pepu. Před námi bylo květnové 
semifi nále v Kateřinicích a v případě postupu, 
o kterém jsme nepochybovali i fi nále na zlín-
ské Letné. Všechny plány vzaly za své vlád-
ním omezením pohybu lidí a následně před-
časným ukončením amatérských soutěží. 
Bylo po všem! Sezóna skončila! Všechny 
výsledky byly anulovány a ročník skončil bez 
vítězů i poražených. Vlastně poraženi jsme 
byli všichni.
 Díky omezenému shromažďování neby-
lo možné uspořádat naplánovanou valnou 
hromadu v poslední březnovou sobotu, na 
které bychom vybrali nového předsedu. Bez 
obsazení této funkce, byl klub paralyzován. 
Neměl kdo podepsat úřední dokumenty, 
vyúčtovávat dotace, či o ně žádat a spoustu 
dalších úkonů, které nejsou na venek vidět. 
Vzhledem k zákazům jsme přesunuli i pláno-
vaný Memoriál Honzy Kubelky na začátek 
září.

 V červnu, s rozvolňováním omezení, jsme 
se konečně sešli na valné hromadě spolku FC 
RAK Provodov. Byl jsem navržen a násled-
ně zvolen předsedou. Abych se však přiznal, 
nebyl to nikdy můj sen, cítím se lépe v jiných 
rolích, třeba hráče či trenéra. Ale jak už to 
bývá, člověk míní a život mění. Z  počátku 
jsem nebyl nakloněn tomu, že bych tuto 
funkci přijal. Dlouho jsem o tom přemýšlel. 
Nakonec pod tíhou argumentů a vidě, že loď 
začala nabírat vodu, jsem souhlasil. Je velkou 
výzvou navázat na předchozího předsedu 
a pokračovat v tradici.
 Mírnou obměnou prošel i výkonný výbor. 
Zdeněk Mikulášek byl zvolen za místopřed-
sedu spolku a Pavel Talaš do funkce hospo-
dáře a pokladníka. Výbor opustil Přemysl 
Pálka a za něj byl zvolen Jaroslav Válek jako 
řadový člen výboru. 
 Prvním krokem bylo odhlášení týmu mužů 
z krajského přeboru. Mladší hráči se rozhodli 
pro přestup a starší povětšinou ukončili ka-
riéru. Místní kluci nemají patřičnou kvalitu, 
abychom hráli důstojnou roli v  tak vysoké 
soutěži. 

FC RA K Provodov
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1 Lužkovice B 9 8 0 1 29:13 24 1 1
2 Zádveřice 8 8 0 0 25:7 22 2 0
3 Veselá B 8 7 0 1 41:13 21 0 0
4 Příluky B 8 6 0 2 31:18 18 0 0
5 Trnava 8 5 0 3 29:18 15 0 0
6 Provodov 9 5 0 4 25:17 15 0 0
7 Racková 8 3 0 5 23:27 9 1 1
8 Kudlov 9 3 0 6 17:25 9 0 0
9 Komárov 8 2 0 6 13:19 8 0 2
10 Všemina 9 2 1 6 10:22 7 0 0
11 Jaroslavice B 8 2 0 6 10:24 6 0 0
12 Mysločovice B 8 1 1 6 10:40 4 1 1
13 Neubuz 8 1 0 7 9:29 3 0 0

Tabulka muži podzim 2020

 Dorost od roku 2017 působí v sousedních 
Ludkovicích. Spolupráci ve výchově máme 
bezmála deset let, ale ani to nám v součas-
né době neumožňuje mít všechny týmy 
od přípravek až po dorost. Uvažujeme 
o spojení s  dalšími kluby v  okolí, abychom 
zajistili návaznost jednotlivých věkových 
kategorií. Od léta převzal dorostence pod 
hlavičkou TJ Ludkovice náš trenér Zdeněk 
Mikulášek. Tým vede k  pohledné kombi-
nační hře, která přináší ovoce v  podobě 
vítězství. Většinu hráčů vedl již v  nižších vě-
kových kategoriích, takže toto spojení fun-
guje velmi dobře. V  nekompletní podzimní 
části dorost nepoznal chuť porážky a vede 
tabulku se ztrátou pouhého jednoho bodu 
za vítězství po penaltách v  posledním ode-
hraném zápase s  Tečovicemi. Z  Provodova 
působí v  dorostu tito hráči: Dominik Jurák, 
Martin Pospíšil, Adam Strouhal, Jakub Talaš 
a Radek Veškrna, který věkem patří do mlad-
ších žáků, ale herní kvalitou a nebojácností se 
dokáže vyrovnat mnohem starším klukům.

 Již s  předstihem jsme věděli, že od nové 
sezony nepřihlásíme tým starších žáků. Jak 
jsem již naznačil, do dorostu se posunulo 
osm kluků ročníku 2005 a pro doplnění ne-
bylo kde brát. V  mladších kategoriích nám 
chybí obzvláště kluci z Ludkovic. Tam se po-
týkají s nedostatkem dětí se zájmem o fotbal. 
Z toho důvodu jsme navázali užší spoluprá-
ci s  klubem SK Březůvky, kde začala práce 

1 Ludkovice 7 7 0 0 34:9 20 1 0
2 Příluky 6 6 0 0 49:7 17 1 0
3 Štípa  6 4 0 2 20:14 11 1 0
4 Bezměrov 5 3 0 2 14:16 8 1 0
5 Březnice 5 3 0 2 16:20 8 1 0
6 Tečovice 5 2 0 3 16:13 7 0 1
7 Jasenná 5 1 0 4 9:11 5 0 2
8 Lutopecny 6 1 0 5 16:17 4 0 1
9 Skaštice 5 1 0 4 10:23 4 0 1
10 Dolní Lhota 5 1 0 4 6:22 3 0 0
11 Lípa 3 0 0 3 1:39 0 0 0

Tabulka dorost podzim 2020

s nejmenšími a už v minulé sezoně se připojili 
k naší přípravce. Dohodli jsme se na přihláše-
ní starší přípravky pod hlavičkou SK Březůvky 
a mladší přípravku zaštiťuje náš klub. Zápasy 
i tréninková příprava probíhají střídavě na 
hřištích v Provodově a Březůvkách. Nejmenší 
trénují dvakrát týdně a k tomu mají jeden zá-
pas. Výsledky ani tabulky se v těchto kategori-
ích nevedou. O nejmladší naděje se stará Petr 
Štěpáník s Michalem Jurákem.
 Dlouholetou tradicí našeho klubu je po-
řádání Memoriálu Honzy Kubelky. Letos již 
po dvanácté a díky všem okolnostem ne-
tradičně pořádaný první víkend v září. Jak to 
tak někdy bývá, všechno zlé může být někdy 
i k něčemu  dobré. To přímo platí pro ten-
to upravený termín. Podařilo se nám zajistit 

rekordní počet účastníků. Včetně našich klu-
ků bylo přítomno šest klubů s mužstvy starší 
i mladší přípravky, tedy dvanáct týmů s celkem 
118 hráči. Když si uvědomím, kolika omezení-
mi jsme si letos prošli tak to považuji za velmi 
úspěšný ročník. Starší přípravka v nabité kon-
kurenci obsadila druhé místo a mladší kolego-
vé skončili šestí. V sestavě jsme však měli klu-
ky, kteří teprve v létě s fotbalem začali. Přesto 
jsou pro náš klub příslibem do budoucna.
 Od podzimu máme ještě jeden tým, a to 
veteránů nad 40 let, složený z hráčů, kteří dří-
ve prošli naší kabinou. Poprvé v historii klubu 
byl přihlášen na Mistrovství ČR ve veterán-
ském fotbale, jenž se konal v Nových Sadech. 
Na závěrečný turnaj se kvalifi kují nejlepší 
týmy z každého kraje. Zápasy se hrají na půli 
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hřiště v počtu šesti hráčů + brankář, v trvání 
dvaceti minut. Ze čtyřčlenné skupiny, kde po 
vítězstvích 4:1 nad veterány Slovanu Liberec 
a 1:0 nad poraženým fi nalistou z Polanky nad 
Odrou jsme postoupili do vyřazovacích bojů. 
Ve čtvrtfi nále nás čekal Hněvotín s bývalými 
hráči Sigmy Olomouc. Po dramatickém zá-
pase s nerozhodným skóre 1:1 a vítězství na 
penalty následoval postup do bojů o medai-
le. Semifi nálová prohra 0:1 s pozdějším mis-
trem republiky Slávií Karlovy Vary nás poslala 
do bitvy o bronz. Výhra 3:1 a třetí místo zna-
menalo skvělý úspěch a reprezentaci klubu 
i obce. Spousty přítomných, včetně patro-
na turnaje a bývalého prvoligového hráče 
a trenéra Petra Uličného se začalo zajímat, 
kde ten Provodov vlastně leží. Úspěch jsme 
samozřejmě pomyslně věnovali Pepovi, pro-
tože i na něm má nemalý díl zásluhy, byť u 
toho už nebyl.

 Mimo sportovní činnost náš spolek zajiš-
ťuje i pořádání jedné z pouťových tanečních 
zábav. Letos na nás vyšel pátek s  tradiční 
kapelou Kosovci. Večer se vydařil a mnozí 
z  návštěvníků, alespoň na chvíli zapomnělo 
na strasti současného života.
 Z  dalších akcí nelze zapomenout na dvě 
jarní a jednu podzimní brigádu při údržbě 
a opravách hřiště a jeho okolí. Všem zúčast-
něným členům děkuji za práci, kterou od-
vedli. Poděkování taky patří paní Cvanové, 
která se stará o úklid šaten, panu Sedlářovi 
za sečení hřiště, panu Prachařovi za lajnová-
ní. Pavlu Talašovi za údržbu inventáře bufetu 
a kabin a Jendovi Talašovi za vyřizování zá-
ležitostí týkajících se fi nanční podpory klu-
bu. Dále i všem trenérům, kteří se starají 
o jednotlivá mužstva. Jmenovitě Karel Jurák 
za muže, Zdeněk Mikulášek za žáky a dorost, 
Petr Štěpáník a Michal Jurák za přípravky.

 Taky všem ostatním, kteří jakkoliv nezištně 
pomáhali v právě končícím roce při organi-
zaci sportovních akcí a další činnosti spolku. 
V neposlední řadě též rodičům Honzy Ku-
belky za podporu a pomoc při organizaci 
každoročního turnaje.

 Závěrem mi dovolte, abych Vám popřál 
vše dobré, hlavně zdraví a štěstí v nadcháze-
jícím roce 2021.
 Přesto, že náš klub není členem Sokola, 
připojuji jeho heslo, kterým se řídí po desítky 
let a je stále aktuální.

„Ve zdravém těle zdravý duch! 
V mysli vlast, v paži sílu! Tužme se!“

za FC RAK Provodov, z.s.
Milan Vítek, předseda spolku  V  lednu letošního roku, po dlouhé ne-

moci ve věku nedožitých 55 let, zemřel náš 
spoluobčan, pan Josef Rak. Místní rodák, 
stavební podnikatel, mnohaletý zastupitel, 
místostarosta obce a fotbalový „fanatik“, ale 
hlavně patriot každým coulem, který dostal 
do podvědomí naši vesnici nejen v blízkém 
okolí, ale dá se říct, že v celé zemi. Člověk, 
jež zasvětil svůj život rodině, práci a sportu.
Vyrůstal na malebných provodovských pase-
kách a již od útlého mládí tíhnul k aktivnímu 
pohybu. Byl soutěživý a rád provozoval ko-
lektivní sporty. V zimě hokej na zamrzlém 
koupališti či potoce a v létě fotbal na plác-
ku za Červenkovým. Dva a půl kilometru 
z domova do místní školy nebo na sportovi-
ště mu byly každodenním tréninkem. Už ve 
školních létech se projevily jeho mimořádné 
sportovně-manažerské schopnosti, když z 
místních pasekářů postavil fotbalové druž-
stvo „Ajax Paseky“, se kterým sehrál ně-
kolikrát derby proti, jak sám říkal, „Zbytku 
světa“ tedy kamarádům z dědiny.
 Druhý stupeň základní školy navštěvoval 
v Želechovicích. Ani tam neunikl pozornosti 
jeho pohybový talent a reprezentoval ji na 
různých školních sportovních kláních, ať již 
v hokeji, fotbale nebo atletice. V Otrokovi-
cích na Středním odborném učilišti tomu 
nebylo jinak.
 Samozřejmostí pro něj byl vstup do tehdy 
mladého fotbalového oddílu TJ Provodov. 

Od 17 let až do nástupu na základní vojen-
skou službu hrával převážně jako útočník. 
Po vojně se vrátil tam, kde to znal a vždy 
miloval. V té době trápil klub post brankáře, 
na kterém, když bylo třeba, dovedl zaskočit. 
A jak to tak mnohdy bývá, z dočasného ře-
šení se stalo trvalé. Až na krátké intermezzo 
v Nevšové, strávil svoji hráčskou kariéru 
doma na Provodově.
 Až do poloviny devadesátých let se tým 
mužů potácel ve IV. třídě okresní soutěže. 
Nedostatek hráčů, tristní morálka v docház-
ce, kdy se tým nebyl schopen sejít v počtu ale-
spoň jedenácti hráčů, ho opět vyprovokoval k 
projevu svých organizačních schopností. Začal 
mužstvo doplňovat o přespolní hráče, sehnal 
trenéra a započal éru postupů soutěžemi 
vzhůru. Aktivní sportovní kariéru ukončil již v 
33 letech. Tehdy se poprvé ozvalo jeho slabé 
místo, zdraví. Trable mu nedovolili dále krýt 
záda svým spoluhráčům, a tak logicky přešel 
z pozice aktivního hráče, na post funkcionáře 
klubu a později i trenéra. 
 Stejně jak od nuly dokázal vybudovat svůj 
stavební byznys, tak i svojí nezlomnou vůlí 
a pracovitostí ve volném čase vybudoval 
klub špičkové regionální úrovně. Zásadním 
způsobem se zasloužil o rekonstrukci a roz-
voj fotbalového hřiště a zázemí. Stejně tak 
o založení a rozvoj mládežnických mužstev 
od přípravky po dorost. Třináct let pracoval v 
obecním zastupitelstvu jako předseda staveb-
ní komise a v současném volebním období i 
ve funkci místostarosty. Ani v těžkých chvílích 
nemoci nedokázal ubrat. Byl náročný nejen 
na sebe, ale i na všechny kolem.
 Dokázal tým mužů udržet nepřetržitě 
šestnáct sezon v krajském přeboru, dvakrát 
dobýt titul vítěze této soutěže a celkem šest-
krát získat Krajský pohár. V červnu 2011 sla-
vil double, tedy vítězství v  krajském poháru 
i přeboru v  jedné sezoně, dosavadní nej-
větší úspěch klubu. Přivedl hráče, kteří mají 
dohromady stovky ligových startů, mistrov-
ské tituly v české i slovenské lize, reprezen-
tační starty v mládežnických kategoriích, ale 
i zkušenosti z evropských pohárů a samotné 
Ligy mistrů. Uměl stmelit jednotlivce v dob-
ře fungující tým a vždy hráče vybíral tak, aby 
do mužstva zapadli nejen fotbalovým umem, 
ale i charakterem.

 Jeho angažovanost se nezastavila na klu-
bové úrovni. Byl dlouhá léta členem reviz-
ních komisí Okresního fotbalového svazu 
a později i Výkonného výboru Krajského fot-
balového svazu, kde byl zvolen za zástupce 
klubů, jako vyjádření respektu k němu. 
 Pepa zasvětil rovnoměrně svůj život lásce 
k rodině, práci a fotbalu. Dokázal ho naplnit 
bezezbytku a do posledních dnů svého živo-
ta spřádal plány nejen rodinné a pracovní, 
ale i fotbalové. Měl talent být úspěšný. Ne-
byl sobec, který myslí jen na sebe. Vykonal 
mnoho dobrého ve prospěch nás všech 
a zapsal se nesmazatelným písmem do his-
torie nejen provodovské, ale i regionální ko-
pané. Plnohodnotného nástupce najít není 
možné, Pepa byl jedinečný ve všech smě-
rech. Jeho smrt je bezpochyby velká ztráta 
pro všechny.
 Věřím, že se na nás dívá shora a s kamará-
dy, kteří ho předběhli, spřádá plány na „Ne-
beský tým“. 

 Tady dole již navždy zůstane 
nerozdělitelné hrdé spojení dvou slov 

RAK PROVODOV.

Díky kamaráde!

Za všechny přátele - Milan Vítek

Zemřel Josef Rak
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 První únorovou sobotu jsme spolu s hasi-
či z Březůvek a Pradliska uklízeli prostor na 
Maleniskách. Jednalo se o sekání náletového 
porostu a jeho úklid. Dále pak odvoz nepo-
třebného materiálu z útulny. 
22. února vyrazil rej masek a muzikantů 
z  horního konce průvodem obcí. V  tomto 
průvodě pomáháme místní dechové kapele 
zvát na muzikantský ples. Dva naši členové 
v maskách představovali pracovníky prová-
dějící desinfekci nakažených domácností. Ani 
ve snu je nenapadlo, jak blízko realitě bude 
jejich převlek v následujících měsících. 

 V  březnu a srpnu se podařila uspořádat 
akce „Daruj krev s  SDH Provodov“. Při 
této akci vyjela hasičská dodávka do ne-
mocnice Tomáše Bati. Nejen členové sboru 
darovali krev. V případě opakování návštěvy 
transfůzního oddělení budeme rádi, když se 
přidají další.
 7. dubna jsme spolu s dobrovolníky z řad 
spoluobčanů roznášeli po domech desinfek-
ci, kterou zajistil obecní úřad.
 3. května se měla konat pouť hasičů na 
Maleniskách. Kvůli vládním opatřením pro-
běhla mše svatá, které se účastnilo několik 
hasičů v prostranství před kostelem.

 14. června jsme se za krásného počasí 
a uvolněných restrikcí zúčastnili průvodu 
poutníků na slavnosti Božího těla. Zároveň 
se tato slavnost spojila s poutí farností. 
 I když se letos nepořádala v Provodově u 
Náchoda soutež v požárním útoku, nechtěli 
naši hasiči přerušit tradici. Program vypl-
nili návštěvou turistických míst východních 
Čech a setkáním s kamarády sesterské obce.
V listopadu na popud Oldy Pavlůska proběh-
lo poděkování zdravotníkům zlínské nemoc-
nice formou perníkových srdcí, která upekla 
paní Pavlačková.
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Sbor dobrovolných hasičů Provodov

Po roce přináším informace o životě provodovských hasičů. 
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Sportování dětí se značně omezilo. 
Začátkem roku proběhly uzlovací soutěže:

Umístění jednotlivců při těchto soutěžích:
11.1.2020 Malenovice:
mladší: Eva Zábojníková (28), Matěj Čtvrt-
ník (30), Barbora Bartoňková (52), Vojtěch 
Londýn (60)
starší: Anna Urubčíková (63), Patrik Slovák 
(79), Klára Šáchová (86), Michaela Slováková 
(105), Ondřejka Talašová (126)

18.1.2020 Nová Dědina: 
mladší: Matěj Čtvrtník (12), Zlatka Pálková 
(13), Ondřej Zatloukal (25), Barbora Bar-
toňková (50), Šimon Zatloukal (77) 
starší: Klára Šáchová (25), Michaela Slová-
ková (49), Anna Urubčíková (50), Ondřejka 
Talašová (111)

25.1.2020 Napajedla:
mladší:      Matěj Čtvrtník (2), Vojtěch Londýn (34)
starší: Klára Šáchová (49), Michaela Slováková 
(51), Patrik Slovák (70), Anna Urubčíková (96)

8.2.2020 Pohořelice:
mladší: Matěj Čtvrtník (4), Zlatka Pálková (9)

15.2.2020 Traplice:
mladší: Matěj Čtvrtník (4), Zlatka Palková 
(14), Ondřej Zatloukal (19), Vojtěch Londýn 
(35), Eva Zábojníková (42), Barbora Bartoň-
ková (66)

7.3.2020 Vítonice:
mladší: Matěj Čtvrtník (7), Eva Zábojníková 
(16), Ondřej Zatloukal (37), Vojtěch Londýn 
(43)

 Jediná soutěž v  požárním útoku, které 
se děti zúčastnily, byla v  Ludkovicích. Kro-
mě přípravky, u které se umístění neudává, 
skončila družstva mladších žáků na 1. a 3. 
místě. Starší žáci obsadili 6. místo.
 Ze soutěže ve znalostech zdravovědy 
v Březůvkách přivezli jak mladší tak i starší 
zlaté medaile. 
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soutěž datum Matěj Novák Alois Mališka Ondřej Plášek
Zimní železný hasič Velké Karlovice 1.3.2020 - 2. místo 5 .místo
Noční TFA Velké Karlovice 4.7.2020 14. místo 3. místo -
TFA Salašská rozhledna 8.8.2020 18. míso 4. místo 10. místo
Železný hasič Bílých karpat 16.8.2020 7. místo 4. místo -
TFA Sůkenická 12.9.2020 6. místo 1. místo -
Železný hasič Nová Dědina 26.9.2020 7. místo 1. místo -

místo konání mladší žáci starší žáci
Malenovice 9. místo 15. místo
Nová Dědina 4. místo 11. místo
Napajedla  -  20. místo
Traplice 1. místo 11. místo

Velká část roku byla poznamenána rušením 
akcí, ať už z důvodu vládních opatření nebo 
velké nejistoty budoucích omezení. Přesto 
děkuji všem, kteří se snažili, aby hasiči byli 
vidět. Doufám, že za rok bude možnost vy-
bírat z více událostí.

 

S hasičským pozdravem 
„Bohu ku cti, bližnímu ku pomoci“.

Petr Vítek

Nutno zdůraznit, že se Alois Mališka pro-
bojoval na republikové mistrovství České 
republiky v TFA ve Svitavách, které bylo 
přeloženo na rok 2021.

Ze sportu dospělých máme účastníky jen v TFA. Přehled soutěží, kterých se zúčastnili:



 První zimní měsíce v roce se nesly v du-
chu divadelním. Podařilo se domluvit termín 
s divadelním spolkem „Pod lampů“ z Bánova. 
Ti do Provodova přivezli populární komedii 
s příznačným názvem „Biomatka aneb běž 
do řiti s kus-kusem“. Komedie o životě 
v Bánově, zdravém životním stylu a mezi-
generačním soužití naplnila kulturní dům 
do posledního místečka. Nepamatuji si námi 
pořádané divadelní představení, kdy bychom 
museli návštěvníky skoro až odmítat, proto-
že by si neměli kam sednout. A onen zájem 
byl znát i v závěrečném nekonečném potles-
ku. Zaslouženém potlesku.
 O dva týdny později jsme na Provodově 
uvítali A.I.D.S. (Amatérská Improvizační 
Divadelní Společnost) z Březnice s divadel-
ní hrou autorů Cimrman/Smoljak/Svěrák s 
názvem „Dlouhý, široký a krátkozraký aneb 
Pohádka, která u dětí propadla“. Sál plný ne-
jen dospělých, ale i dětí dával znát, že jsme se 
my i divadelníci trefi li do diváckého vkusu.
 První víkend v březnu se již po třinácté 
nesl v duchu koštu slivovic, pálenek, kořa-
lek…no prostě lahodného destilátu z ovoce. 
S příznačným názvem Provodovská trnka 
bylo znát, že se žádné calvadosy a podob-

né patoky degustovat nebudou. Po na úro-
du a potažmo slivovicu bohatém ročníku 
2018 přišel poněkud chudší ročník 2019. 
To se pochopitelně projevilo i na množství 
vzorků. Těch bylo pouhých šest. Degustá-
torů bylo naopak několikanásobně víc. A to 
přesných 16. Na konci večera pak ve svých 
rukách třímal poháry za 1. a 2. místo majitel 
březůvské pálenice Miroslav Mikel. Na tře-
tím místě se umístil Matěj Košárek. Nejlepší 
přespolní pálenku a ani kysané zelí se oproti 
minulým ročníkům nehodnotily. Provodov-
ská trnka byla na delší dobu poslední kulturní 
a společenská akce na Provodově. Do jejich 
pořádání zasáhla pandemie koronavirového 
onemocnění COVID-19. Uvolnění probíhalo 
postupně až v letních měsících.
 Pouťový víkend přinesl krásné počasí, tak 
hned v pondělí jsme osadili nové kotvící prv-
ky pro vypínání plátna. I samotné promítací 
plátno jsme pořídili nové, téměř dvakrát tak 
větší než to minulé. S tím se neslo i poříze-
ní nového, světelnějšího a kontrastnějšího  
projektoru. Výběr fi lmů jsme se snažili zvo-
lit i s ohledem na letošní jubilejní 50. ročník. 
Ano, již více než půl století se na Provodově 
po setmění promítají v Areálu mládí fi lmy. 

Cítíme se být pokračovateli této letité tra-
dice. Když jsem rozvážel a vylepoval pla-
káty, přihlížející pán to okomentoval, že se 
na letním kině na Provodově seznámil 
s manželkou. Leckteří na provodovské letní 
kina dojížděli na pionýrech, fechtlech a po-
dobných výkonných mašinách, ležíc posléze 
na dekách se svou milou. Je ovšem možné, 
že sledování fi lmu s dívkou v této ležérní po-
loze nebylo asi úplně priorita. Jsem si jistý, že 
každý z vás, dříve narozených, by určitě našel 
mnoho osobních vzpomínek na předchozí 
ročníky. Leckdy propršené, mnohdy napl-
něné k prasknutí, občas vlak přivezl špatný 
fi lm. Ale zpátky k výběru fi lmů. Jindy dlouhé 
diskuze ohledně výběru fi lmů byly letos, pře-
kvapivě, jednoznačné. Úvod fi lmového týd-
ne patřil dětem animovanou komedií Sněžný 
kluk. Druhým fi lmem jsme chtěli vzpome-
nout na letos zesnulého italského hudeb-
ního skladatele Ennio Morriconeho, který 
složil hudbu k více než pěti stovkám fi lmů. 
Titulní píseň k oceňovanému fi lmu Tenkrát 
na západě mnozí z vás znají v podání Věry 
Špinarové s názvem Jednoho dne se vrátíš. 
Na   promítaný fi lm zareagovali i muzikanti, kte-
ří v bohatě zásobeném výčepu nabízeli frťa-
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UNART Provodov

Rok 2020 byl pro spolek UnArt Provodov lecčím výjimečný či dokonce jubilejní. 
Dovolte mi, abych na několika následujících řádcích shrnul, co důležitého se v letošním roce událo.
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na pravé whisky. Následoval snímek Tenkrát 
v Hollywoodu, který se snad postupem času 
legendárním stane a Pulp Fiction: Historky 
z podsvětí, který se legendárním už stal. Scé-
nář i režii k oběma titulům má na svědomí 
Quentin Tarantino. Nutno podotknout, že 
k Pulp Fiction nebylo tak jednoduché zís-
kat práva k veřejnému promítání a museli 
jsme jednat s promotérem až z daleké Vel-
ké Británie. Zbytek fi lmového týdne se nesl 
v duchu české produkce. Vinobraním a Jižní 
Moravou prýštilo volné pokračování úspěš-
né série 3Bobule. Šťastný nový rok pak so-
botní diváky trochu zchladil, nikoliv však dě-
jem, ale prostředím zimních Vysokých Tater. 
Programem pro děti jsme letní kino začali a 
závěr se nesl v podobném duchu. A jak jinak 
oslavit výroční 50. letní kino, než právě s 
nimi. Díky takřka neomezené zásobě masek 
a převleků od Jirky Mokrýška z Březůvek jsme 
dětem připravili fi lmovo-pohádkové odpole-
dne. Za jejich zapůjčení moc děkujeme. Děti 
na 6 stanovištích plnily rozličné úkoly za pří-
tomnosti fi lmových a pohádkových bytostí. 
Počasí vyšlo na jedničku, což je u takových 
akcí potřeba. Ještě za světla, před večerní 

českou pohádkou Zakleté pírko, muzikanti 
zahráli několik fi lmových písní, včetně výše 
zmiňovaného hitu od Morriconeho. Těs-
ně před promítáním jsme krátkým videem 
vzpomněli na Pavla Kolaříka, který se ne-
smazatelně zapsal i do historie letních kin 
na Provodově. Jubilejní 50. letní kino na Pro-
vodově jsme zakončili ohňostrojem.
 O týden později se zhruba 150 členů na-
šeho spolku sešlo k oslavě 15 let od vzni-
ku UnArt Provodov. Mnozí měli v paměti 
oslavy 10 letého výročí, které se odehrávaly 
„u vlajky“. Letos jsme zvolili areál u mateřské 
školy. Nejen, že je zde pro děti bohaté vyžití 
na průlezkách, ale i chystání a průběh byl po-
hodlnější. V odpoledni dvěma vystoupeními 
zaujalo zejména děti loutkové představení 
a posléze balónkový klaun. Pro ostatní pak 
vystoupila kapela J.A.J Band (nyní nese po-
jmenování Promis). Závěrem večera nás pak 
provedl Martin Půl na akordeon. Nejen pro 
děti jsme na ukončení připravili světelnou 
a zvukovou show na obloze. Troufám si tvr-
dit, že díky skvělému počasí a dobré nála-
dě budeme na tyto oslavy minimálně 5 let 
vzpomínat.

 Podzim se nesl, bohužel, v duchu jarních 
omezení a postupně se snižoval možný po-
čet účastníků na akcích vnitřních i venkov-
ních. S ohledem na nařízení vlády jsme se 
rozhodli nepořádat Provodovský běh. Na-
opak jsme ale podpořili potřebným technic-
kým vybavením přímé internetové přenosy 
z nedělních mší svatých z kostela Panny 
Marie Sněžné. Tato pomoc byla zároveň 
i výrazem díků patronce našeho poutního 
kostela za letošní i minulé roky, kdy při nás 
stálo počasí na akcích, které jsme pořádali.

 Na závěr jen krátce zmíním dokončení 
technického řešení páteřní internetové sítě, 
kterou v obci provozujeme. Díky tomu jsme 
mohli takřka zdvojnásobit rychlost připojení 
k internetu v domácnostech.

 Do roku 2021 Vám všem přeji radost, 
štěstí, lásku a hojnost. Ať se Vám splní všech-
ny sny a cíle, které si na začátku roku budete 
přát.

Ing. Marek Prachař
předseda UnArt Provodov, p.s.
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 Tradiční průvod masek po dědině na Kon-
činy s  muzikantským plesem a pochová-
váním basy proběhl v plánovaném termínu 
22. února. Málokdo z nás v té době tušil, že 
to bude na delší dobu poslední příležitost si 
zahrát na veřejnosti. Účast masek v průvo-
du i návštěvníků plesu byla hojná a všichni 
si pochvalovali dobrou atmosféru končin. Při 
pochovávání basy se nám představil nový fa-
rář, který přinesl do obřadů spojených s po-
chováváním nového svěžího ducha. Přivedl 
si sebou i nového ministranta. Doufáme, že 
jim to ještě dlouho vydrží, protože se nám 
pochovávání velmi líbilo.
 Další plánované akce v  našem kalendáři 
byly zrušeny. Jednalo se o hraní v  kostele 
o Velikonocích, hasičské poutě na Hostýně 
a na Provodově a otevírání pramenů v Luha-
čovicích. Na konci května, kdy už byly opat-
ření v souvislosti s epidemií Covid-19 rozvol-
něny, jsme si zahráli na mši svaté při výročí 
posvěcení kaple v Kelníkách a poté v červnu 
na mši svaté na Maleniskách při svátku Nej-

světějšího srdce Ježíšova. Dále nás v červnu 
pozval spolek včelařů z  Pozlovic na oslavy 
devadesáti let své existence. Dopoledne 
jsme včelaře doprovodili v průvodu od fary 
do kostela na mši svatou. Po mši následovalo 
posezení všech zúčastněných na farním dvo-
ře, kde jsme hráli dvě hodiny k poslechu. Po-
prvé zde zazněla sólová skladba pro křídlov-
ku a tenor „Veselí bratři“ v podání mladých 
muzikantů Petra Šůstka a Adama Strouhala. 
Tuto skladbu jsme zahráli i na červencové 
veřejné zkoušce v areálu Mládí, aby i poslu-
chači z Provodova měli možnost slyšet, jak to 
klukům pěkně hraje. 
 Počasí jak na farní pouti do Pozlovic, tak 
na provodovské pouti se vydařilo. Nezmokli 
jsme, což je dobře, ale když je horko, tak to 
pro muzikanty také není zcela ideální, proto 
je důležité dodržovat pitný režim, což je na 
poutích samozřejmostí. V  Pozlovicích hrá-
váme po mši svaté před hospodou u Krajčů 
a za odměnu dostaneme od hospodského 
nějaké to pivo a sodovku. I na Provodově 

máme na faře vždy občerstvení připrave-
no, za což všem, kteří se o nás starají, moc 
děkujeme. Letos nás hrálo na pouti tak jako 
vloni hodně (okolo pětadvaceti) a doufám, 
že i v dalších letech nás bude přinejmenším 
stejně, ne-li více.
 V pondělí po pouti každým rokem začíná 
letní kino. Letošní ročník byl jubilejní padesá-
tý a muzikanti samozřejmě u toho nemohli 
chybět. V  neděli, na závěr letního kina, byl 
připraven odpolední program pro děti, kte-
rý byl zakončený naším vystoupením před 
promítáním fi lmu. Do repertoáru jsme za-
řadili především fi lmové a muzikálové sklad-
by, jako například „Sladké mámení“ z  ne-
stárnoucí české komedie S  tebou mě baví 
svět nebo píseň „I do it for You“ od Bryana 
Adamse, která zazněla ve fi lmu Robin Hood.
Otevírání pramenů bylo sice zrušeno, ale 
nakonec jsme si letos v Luhačovicích přece 
jen zahráli, a to díky pozvání na festival Písní 
a tancem, který se konal v termínu 10. až 13. 
září. Program nedělního odpoledne na kolo-
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Dechová hudba Provodovjané

 Uplynulý rok 2020 byl poznamenán rušením mnoha kulturních akcí, přesto i letos proběhlo 
několik událostí, na kterých jste se mohli s provodovskou dechovkou setkat.

Provodovské noviny
rok 2020 / XXVI. vydání 15

nádě byl věnován představení spolků z mik-
roregionu Luhačovského Zálesí. V půlhodi-
novém vystoupení jsme představili nejenom 
písničky, které již máme takzvaně zažité, ale 
zahráli jsme i valčík „Přes Pavlovsků doli-
nečku“, který se stal ihned po zařazení do 
repertoáru naší srdcovou záležitostí. Účin-
kování na festivalu mělo vysokou úroveň, za 
což musím muzikanty pochválit. Dovolím si 
tvrdit, že bylo jedno z nejlepších za dobu, co 
v kapele hraji. 
 S  podzimem přišly opět další omezení, 
kvůli kterým jsme museli zrušit tradiční akce 
jako pěší pouť do Horní Lhoty nebo vodění 
berana.

Ještě bych rád zmínil jednu neuskutečněnou 
akci v Praze. Začátkem roku nás Mirek Čer-
ný oslovil, abychom mu nahráli pár tónů do 
nového projektu interaktivní knihy Hudeb-
níček, kterou tvořil ve spolupráci s Petrem 
Niklem. Při poslechu nahrávky vznikl nápad, 
že bychom mohli udělat společné vystoupe-
ní s pražským sochařem, malířem a hudeb-
níkem Františkem Skálou a zahrát jeho písně, 
které by si s námi zazpíval. Slovo dalo slovo 
a termín akce byl stanoven na druhý víkend 
v červnu. S postupem času nám bylo jasné, 
že toto vystoupení nebude možné a došlo 
k přeplánování akce na předposlední víkend 
v říjnu. Už jsme se těšili, jak vyrazíme všichni 

společně do Prahy vlakem, a dokonce jsme si 
domluvili další vystoupení v restauraci Hoax 
na Náplavce, ale jak se říká, člověk míní, Pán 
Bůh mění. Takže si musíme na Prahu počkat 
nejméně do příštího roku.

 Závěrem vám chci poděkovat za přízeň 
a přeji všem hlavně hodně zdraví a spoko-
jenosti v  novém roce a věřím, že budeme 
mít více příležitostí k rozdávání radosti pro-
střednictvím muziky než v roce uplynulém.

Miroslav Mikel
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 Leden začal jako každý jiný rok. Vítáme 
se s dětmi po Vánocích, máme plno plánů, 
domluvených akcí školních i mimoškolních. 
Podařil se však pro děti uspořádat pouze 
Dětský karneval s klaunem Tarabou a brzy 
po jarních prázdninách nás čekalo nemilé 
překvapení. Mimořádným opatřením Mini-
sterstva zdravotnictví, v souvislosti s nepří-
znivým vývojem epidemiologické situace ve 
výskytu onemocnění COVID-19, byla od 11. 
března zakázána přítomnost žáků v základ-
ních školách. Škola se zavřela, rodiče museli 
zůstat doma se svými dětmi. Nebylo tomu 
jinak ani v naší mateřské škole. Nikdo z nás 
si dříve nedokázal představit, že by se coko-
liv podobného odehrálo tak rychle ze dne 
na den. Všichni jsme se rázem měli co učit. 
Neexistuje žádný rámcový vzdělávací ob-
sah, který by se rovnal těmto lekcím života. 
Jednoznačným pozitivem byla změna myš-
lení. Museli jsme přemýšlet o smyslu výuky, 
o obsahu učiva, o naší roli (učitele, ředitele), 
o hodnocení žáků, o komunikaci s rodiči. Byli 
jsme hozeni do vody výuky na dálku, za po-
chodu vstřebávali obrovské množství infor-
mací a hledali různá řešení. Zjistili jsme, kde 
mohou technologie výrazně pomoci a na co 

se máme v dalším období zaměřit. U školy 
byl zřízen sběrný box, ve kterém měly děti 
přichystány rozpisy práce včetně metodiky a 
pracovních listů. Abychom neztratili kontakt 
s dětmi, zasílali jsme prostřednictvím emailu 
dětem nahrané podcasty a následně jsme 
přistoupili i k výuce přes Skype. Podpora ro-
dičů a vybavení technikou byly totiž klíčové 
pro zvládnutí této distanční výuky i udržová-
ní vztahů a komunikace, a to nejen v základní 
škole. I v mateřské škole byla zavedena přes 
videohovory pravidelná setkávání s  dětmi 
a děti, připravující se na školu, si vypracová-
valy úkoly v pracovních sešitech Kuliferda.
 Všichni jsme doufali, že se do školy i školky 
brzy vrátíme, ale nakonec to byla doba té-
měř tříměsíční.
 Bylo nám líto, že se nevídáme s dětmi a při-
cházíme o společné zážitky. Budoucí prvňáč-
ci přišli o svůj zápis do 1. třídy, který proběhl 
jen na dálku, neproběhla ani výuka plavání 
v  Městské plovárně v  Luhačovicích, vzdát 
jsme se museli také školních výletů, oslavy 
Dne dětí a pro maminky se neuskutečnila ani 
tradiční besídka k jejich svátku.
 Následná organizace a vzdělávání žáků 
po znovuotevření školy 25. května probíha-

ly sice ve ztížených podmínkách, zato však 
opět s přínosem jak pro děti, tak i učitele. 
Nejenže jsme byli šťastni, že se zase vidíme, 
ale práce ve skupinkách složených z žáků 1. 
a 2. ročníku nám připomněla, v čem spočívají 
výhody společné výuky žáků různého věku 
třeba v oblasti samostatnosti, iniciativy a vy-
nalézavosti.
 Alespoň závěr školního roku proběhl ne-
tradičně na Maleniskách s hledáním pokladu, 
slavnostním předáváním vysvědčení, foto-
grafováním a neodmyslitelným zmrzlinovým 
pohárem.
 Zcela jistě i rodiče však v této době mnohé 
poznali a objevili. Byla na ně přenesena velká 
míra zodpovědnosti za vzdělávání svých dětí. 
Je třeba podotknout, že se této role chopili 
velmi zodpovědně. Díky této spolupráci se 
podařilo děti připravit do následujících roč-
níků a jako výraz uznání, jak to s dětmi pěkně 
zvládli, se rodičům dostalo od nás pěkného 
vysvědčení.
 Ukázalo se, že pilíř škola – žák – rodič pod-
statný je. Posílili jsme a vytěžili jsme z  této 
situace hodně zkušeností. Zjistili jsme, že po-
kud by bylo další příště, je nutné, abychom 
byli připraveni. I z tohoto důvodu jsme využili 
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Provodovská škola

Celý kalendářní rok 2020 hodnotíme jako rok zcela mimořádný, dalo by se říci, že i přínosný 
a vybízející ke změnám v příštích (možná nejen školních) letech. Odehrála se taková společenská 
událost, kterou dnešní děti, žáci a také většina dospělých, včetně nás učitelů, nikdy neprožila.
Ale pěkně popořádku…
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výzvu z Operační programu Výzkum, vývoj 
a vzdělávání. Jedná se o fi nanční podporu 
škol z Evropského sociálního fondu a státní-
ho rozpočtu ČR. Naše žádost byla chválena 
a podpořena dotací 371 331 Kč a z této dota-
ce jsme realizovali mimo jiné (zatím budou-
cí) projekty a aktivity zvláště nákup tabletů 
do ZŠ i MŠ. 
 Této mimořádné jarní doby koronaviro-
vé jsme využili také k materiálně technické 
obnově vnitřních i venkovních prostorů ZŠ 
a MŠ. Podařilo se nám dokončit modernizaci 
kabinetu pedagogů v budově základní školy, 
byly přebroušeny a opatřeny novým nátě-
rem všechny herní prvky v zahradách u MŠ 
i ZŠ. V červnu se ještě uskutečnila technicky 
náročná oprava opadávající římsy nad hlav-
ním vstupem do budovy školy. V prázdniny 
pak byly dotřeny ploty kolem školní zahrady 
a podařilo se pro děti a školáky zřídit na škol-
ních zahradách vyvýšené záhony, na kterých 
budeme v rámci environmentální a pracovní 
výchovy pěstovat byliny a v malé míře i ze-
leninu.

No a co se dělo po prázdninách?
Znovu jsme s nadšením nastoupili do školy, 
opět s mnoha plány, abychom dětem vyna-
hradili předešlý rok. Sotva se však stačili prv-
ňáčci ve škole rozkoukat, druháčci zvyknout 
na novou třídu, vychutnat si krásné dopo-
ledne v obecní sušírně s milou přednáškou 
Jendy Talaše, shlédnout maňáskové divadlo 

v MŠ a prožít jeden projektový den na statku 
Horní Dvůr v Luhačovicích, nastalo opětov-
né uzavření školy. Od 14. října do 16. listo-
padu znovu probíhala distanční výuka, nyní 
již dle novelizace školského zákona povinná. 
Tentokrát jsme měli možnost nedostatek IT 
technologií v  rodinách doplnit zapůjčením 
školních tabletů. Každý den jsme se s  dět-
mi učili přes aplikaci Teams. Bez výjimek 
všechny děti netradiční vyučování zvládly, 
spolupracovaly, byly aktivní a velká pochvala 
opět patří nejen dětem, ale všem rodičům 
za úžasnou spolupráci a podporu.  Mateřská 
škola již v tomto období až na dva dny pře-
rušení provozu fungovala nadále.
 Možná si budeme muset zvykat, že všech-
no může být oproti plánům zcela jinak, 
v době psaní článku však pevně věříme, že 
tradici Mikuláše i krásné svátky vánoční ve 
škole již oslavíme jaksepatří.
 Ale abychom vás ještě obeznámili, jak to 
vlastně v naší škole v současné době je. Tak 
tedy trocha počtů a proměnných. Do  ma-
teřské školy dochází od 1. září 25 dětí 
a k tomuto počtu  navíc jsou 2 děti v indivi-
duálním vzdělávání. V 1. ročníku ZŠ se vzdě-
lává 16 a ve 2. ročníku 11 žáků. Z  tohoto 
počtu v tomto školním roce využívají 3 děti 
také formy individuálního vzdělávání. V obou 
zařízeních ZŠ i MŠ došlo ke změnám v per-
sonálním obsazení z důvodu odchodu dvou 
zaměstnankyň na mateřskou dovolenou. 
Paní učitelku Lenku Zámečníkovou v  MŠ 

nahradila jako zástup slečna Alžběta Mací-
ková a paní učitelku ZŠ a vychovatelku ŠD 
Alenu Gaždovou nyní zastupuje paní Marie 
Domanská. Nově k nám od září přibyla posi-
la na pozici asistentky pedagoga paní Simona 
Mikšová.

 Na závěr bych už jenom ráda poděkovala: 
rodičům, partnerům, sponzorům a přáte-
lům školy za veškerou vstřícnou spoluprá-
ci. Všem spolupracovníkům za to, že svým 
aktivním přístupem a ochotou investovat 
do své práce svůj čas a osobní vklad velkou 
měrou přispěli ke zvládnutí tohoto období 
i k budování dobrého jména školy.
 Dále chci poděkovat vedení a zastupite-
lům obce Provodov za všestrannou pod-
poru, kterou škole poskytují. Díky tomuto 
vstřícnému postoji nám pomáhají vytvářet 
ze školy místo, kde mají děti dobré a příjem-
né podmínky pro získávání základních hod-
not do života. 

Co si do nového roku ještě přát? 
Nevzdávat se! Jedno rčení praví, že když 
fouká silný vítr, někdo staví úkryt a jiný na-
píná plachty. Tak se také pojďme odevzdat 
tomuto silnému proudu života, a to ve zdraví 
a radosti. 

Jana Černá 
a kolektiv zaměstnanců.
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Při distanční výuce se po přečtení článku „K čemu tátové jsou“ 
paní učitelka ptá dětí: „Děti, tak k čemu je váš táta?“ 
Z dálky se ozval hlas nejmenované maminky:„K dělání sourozenců!“

Při distanční výuce čtení slabik se ptá paní učitelka žáka: 
„Napadá tě nějaké slovo na slabiku „me“? 
Zřejmě po vtipné nápovědě rodiče žák vyhrkne: “menopauza“.

Vojtíšek: „Paní učitelko, dáte mi ten lup?“ (tu lupu)

A ještě trochu vtipné kaše od našich dětí: 
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 V první půli října museli jsme se přestat 
scházet, ačkoli nám do fi nálního stavu chy-
bělo snad už jen deset..možná dvacet krůč-
ků ze sta :) Někteří z nás stali se pozitivní. 
Snad proto, aby se navrátili ještě pozitivnější! 
A všichni cítili jsme, že už podruhé(viz první 
jarní vlna), musí naše zájmy ustoupit do po-
zadí. Náš hluboký zájem ovšem stále trvá. 
A je stále tentýž. Držet v povědomí Pro-

vodov, jako jednu z nejkulturnějších obcí 
ve zlínském kraji! Přispět svou troškou 
do mlýna! Poslat to dál! Protože to samot-
né setkávání, ta tvorba, improvizace, hle-
dání, omyly a nacházení a hlavně ta touha 
po sdílení, to jsou ty nejhlavnější důvody, 
proč stále, zas a znovu, jako Fénixové vstá-
váme z popela a zkoušíme na konci tohoto 
předlouhého tunelu uvidět světýlko. Pro nás 

a pro vás. Proto doufejme a věřme (všich-
ni přeci víme, že kdo má víru, má vlastně 
vyhráno), že BRZY.. ať už to bude v lednu, 
v únoru, na jaře nebo třeba za půl roku, se 
sejdeme u Dáši, v hospůdce na Maleniskách 
a vypustíme do světa náš tak dlouho nedob-
rovolně potlačovaný PŘETLAK. 

Kateřina Michálková Liďáková

PROvodovské LIdové DIvadlo

Jako všichni, jako celá široká veřejnost, tak i divadlo PROLIDI se musí nějak popasovat 
se situací a stavem, do kterého bylo uvedeno.. 
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 Potěšilo nás, že jsme koncem června mohli 
slavnostně ukončit 2. ročník hry „LOVCI 
PEREL“, která byla zahájena v září předešlého 
roku. I když se  akce konala venku před ško-
lou a s rouškami, dětem to neubralo radost z 
nákupu drobností za „vydřené moriony“. Přes 
ztrátu více než 2 měsíců školní výuky přečetlo 
27 „lovců“ za tu dobu 206 knih (kromě těch, 
které nepatřily k „perlorodkám“). První 3 
místa obsadily dívky, Eliška Talašová (28 pe-
rel), Zlata Palková (22) a Ela Šerá (18). Po-
myslnou bramborovou medaili by získal Ríša 
Vítek s 16 přečtenými knihami. Obdiv ale 
zasluhují všechny děti, které to za těchto ztí-
žených podmínek nevzdaly. Na přání malých 
čtenářů byl v září zahájen 3. ročník hry, ale 
zatím nám štěstí moc nepřeje.
 Další akce  „PŘED ŠKOLOU“ trvala celý 
měsíc. Během září a října byly venku na lavici  
vystaveny knihy, vyřazené při pravidelné pěti-

leté revizi našeho knihovního fondu. Pracov-
nice z krajské knihovny ve Zlíně jich vybraly 
celkem 294. Důvodem byl  buďto zastaralý 
obsah, zvláště u naučné literatury, nebo to 
byly knihy oblíbené, ale  pro jasné známky 
příliš častého čtení pro veřejnou knihovnu již 
nevhodné. Lidé si jich rozebrali 156. Je potě-
šitelné, že se tolik knih dalo ještě zachránit. 
Ráda bych poděkovala hlavně paní Leoně Ko-
laříkové, která se postarala o patřičnou rekla-
mu, ale i dalším zaměstnankyním školy, které 
se při občasných přeprškách postaraly, aby 
knihy nezmokly. Možná bych měla poděkovat 
i paní Sobotíkové z krajské knihovny, která 
naplánovala pro revizi správný čas. V době 
voleb, kdy bylo rozebráno knih nejvíce, přišlo 
ke škole mnoho lidí, kteří se tam jinak běžně 
nevyskytují. 
 Takže jak vypadá náš knihovní fond 
po revizi? V současné době máme 2059 titu-

lů a čtenáři mají  k dispozici dalších 220 knih 
ze tří výměnných souborů. Kromě toho je již 
objednáno 45 nových knih. Budou mezi nimi 
opět současní autoři čeští (Lednická - Šikmý 
kostel) i světoví  (Starnone - Tkaničky) a také  
ti, které si naši naši čtenáři již oblíbili (Ferrante 
- Pláž v noci). Několik knih také obohatí náš 
pomalu budovaný  „zlatý fond“, to znamená 
knihy, které by v žádné veřejné knihovně chy-
bět neměly. (Tentokrát třeba „Bratři Karama-
zovi“- Dostojevský). 
 Děti zde najdou samozřejmě také lákavé 
tituly. Ti malí např. „Haló, Jácíčku“ (Mrázková), 
starší třeba „Děvčátko Momo a ukradený 
čas“(Ende) nebo „Hlava v hlavě“ (Bohm). 
Po nákupu knih vždycky nějakou dobu trvá, 
než krajská knihovna knihy zkatalogizuje 
a zabalí a děti se jich nemohou dočkat. Pro-
to jsem jim při minulém nákupu sdělila názvy 
očekávaných přírůstků a navrhla jsem, aby 
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Knihovna obce Provodov

Milí přátelé!
Naštěstí se ani covidu nepodařilo zcela utlumit běžný život, třebaže s ním pořádně zamával. Knihy 
asi nepatří k  věcem, bez kterých se nedá žít, ale bylo by to velké ochuzení. Zvláště pro děti, které 
právě zažily ten velký zázrak, že samy přečetly svou první knížku. Už jim nic nebude bránit v tom, 
aby, budou-li chtít, poznaly všechny moudrosti světa.
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namalovaly, jak si je představují. Tedy jejich 
přebaly. Vyšly z toho některé velmi pěkné 
obrázky, děti bavilo následné porovnávání 
svých představ se skutečností a navíc je lákalo, 
přečíst si „tu svoji“ knihu.
 Važme si vstřícného přístupu zastupi-
telů obce (v čele s panem starostou) ke 
knihovně, není to tak běžné. Díky tomu se 
nám daří plnit tzv. „Standardy pro dobrou 
knihovnu“ (vybavení, počet čtenářů, výpůj-
ček, aktualizace KF a další ukazatele ) a na 
základě těchto statistických údajů jsme se 
v letošním roce dostali mezi 22 (z 253 ne-
profesionálních) knihoven, nominovaných  
na „nejlepší knihovnu roku Zlínského kraje. 
To bylo 1. kolo. Do 2. kola postoupily ze 4 
zlínských okresů vždy dvě knihovny a i tam 
jsme se dostali.  Z těchto 8 knihoven, které 
si osobně prohlédli zástupci kraje a metodic-
kých odborníků, byly vybrány 4 a z těch po-
tom ta nejlepší. Také naši knihovnu navštívila  
pětičlenná komise. Líbilo se jí u nás, pochválila 
a rozhodla, že – mezi ty nejlepší přece jenom 

ještě nepatříme. Nejlepší  knihovnou Zlín-
ského kraje pro rok 2020 se stala  Obecní 
knihovna  Halenkov.  Zaslouží si to. 
 Tak to by bylo o knihovně, knihách, ale 
co čtenáři? Máme jich nyní zaregistrova-
ných 173 i když podle loňské roční statistiky 
je těch, kteří si opravdu knihy půjčují, 109.  
A musím říci, že někteří jsou opravdoví „spe-
cialisté“.  Nebojte se, vím, co znamená ochra-
na osobních údajů, ale přece bych se ráda 
o některé poznatky podělila. 
 Naše čtenáře můžeme rozdělit do několika 
skupin podle způsobu, kterým si vybírají lite-
raturu:
- podle tloušťky (ne čtenáře, ale knihy) 
někteří nejdou nad 360 stran
- podle velikosti (musí se vejít do kapsy, 
protože nejvíc se čte v autobusu cestou 
do práce, cestou z práce ne, to už se spí.)
- někteří si půjčují jenom to, co dobře skončí
- podle ročního období  (na jaře a v létě 
berou max. 2 udržovací kusy, po zbytek roku 
si půjčují  4-6 knih každé 2 týdny) 

- podle žánru, třeba detektivky (ale ne moc 
krvavé)
- také detektivky (ale jen od A.CH. , aby se 
čtenář ujistil, že autorka stále patří mezi ty 
nejlepší)
-  vícedílné knihy, (protože chtějí o hrdinech 
vědět všechno. Máme zde mladého čtenáře, 
který přečetl na jeden zátah všech 14 dílů 
„Hraničářova učně“ a čtenářku, která stále 
lituje, že se nám někde ztratily díly 4 a 7 z 16 
dílné ságy o Jalně).
- Ještě je tu paní XY, která čte to, co paní YX,  
protože ta si vybere vždycky něco dobrého
- a jeden velmi mladý čtenář, který vždy dů-
razně vyžaduje pouze „něco pěkného o ko-
níčkách“.

 Ať už čtete cokoliv, 
vždycky se s vámi ráda setkám u knih

     
Jarmila Buchwaldková

knihovnice 
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ská mariánská poutní místa. Farnost získala 
na opravu vstupního schodiště tři dotační 
tituly: z Ministerstva kultury z  programu 
„Podpora obnovy kulturních památek pro-
střednictvím obcí s rozšířenou působností“. 
Dalšími zdroji se staly dotace z  rozpočtu 
Zlínského kraje, příspěvek obce Provodov 
a dary farníků z širokého okolí.
 Vstup do letošní poutní sezony nebyl vel-
kolepý, jak bývá v naší farnosti zvykem. Ha-
sičskou pouť nebylo možné konat pro okolní 
sbory. Přesto ale doputovalo několik našich 
hasičů z farnosti a v malém počtu, který už 
dovolovalo vládní nařízení, byla sloužena mše 
svatá za naše hasiče a jejich rodiny. Nechybě-
ly také hasičské prapory, které zastupovaly 
všechny ty, kteří se nemohli zúčastnit.
 Jakmile se situace zlepšila natolik, že byla 
rozvolněna vládní nařízení, oslavili jsme 
slavnost Božího Těla v neděli 14.6. jako dě-
kovnou pouť naší farnosti, do které se za-
pojily všechny obce (Provodov, Březůvky, 
Pradlisko). Šlo se průvodem od hlavní cesty 
za hudebního doprovodu muzikantů Provo-
dovjanů a celá slavnost se nesla v duchu po-
děkování, radosti a naděje za uplynulé týdny 
obav. 
 Přesunuta byla také slavnost prvního sva-
tého přijímání, která se měla konat v  květ-
nu. Příhodný čas nastal na slavnost sv. Cyrila 
a Metoděje (5.7.). Vše uklizeno, vyzdobeno 
a připraveno bylo na chvíli, kdy 13 dětí přija-
lo poprvé Ježíše ve svatém přijímání. Krásná 
slavnost, kterou si děti a jejich rodiny zaslou-
žily. 

 Vedle menších poutí farníků, kteří přes 
léto navštívili naše mariánské poutní místo, 
se podařila krásně oslavit také hlavní pouť 
v neděli 9. srpna. Ranní mši sloužil P. Jiří Šůs-
tek, rodák z nedalekých Pozlovic. Na pout-
ní mši svatou přijal pozvání Mons. Martin 
David, apoštolský administrátor ostravsko-
-opavské diecéze. Krásné počasí a malebné 
místo umocnilo prožít krásnou pouť i odpo-
ledne, kdy se uspořádala pouť lidí pracujících 
ve zdravotnictví a kterou sloužil P. Marek 
Orko Vácha.
 Před koncem prázdnin 28.8. proběhlo po-
žehnání nově zrekonstruované ZŠ v Březův-
kách, kterou navštěvují také žáci 3. a 4. třídy 
z Provodova. 
 Říjen je již tradičně věnován v  církevním 
kalendáři misijním aktivitám, a proto jsme 
uspořádali misijní neděli s  jarmarkem už 
11.10. Obětaví farníci upekli, vyrobili a při-
pravili balíčky, které byly nabídnuty k prodeji 
a výtěžek 7.200,00 Kč putoval na Papežské 
misijní dílo – Missio, které podporuje děti 
v  nejchudších státech světa zajištěním zá-
kladní zdravotnické pomoci či základním 
vzděláním, apod.
 Bohužel kvůli druhé covidové vlně mohly 
být od 12.10. mše svaté v omezeném počtu 
lidí a později pak zcela zrušeny. Mše svaté 
však byly odslouženy na úmysly v termínech, 
které si lidé již dříve zapsali. Ovšem, stejně 
tak jako na jaře, bez účasti veřejnosti. Ne-
konala se dušičková pouť na Provodově ani 
na Březůvkách. 
 

 Díky šikovným farníkům a ve spolupráci 
s  Dechovou hudbou Provodovjané, UnArt 
Provodov a Avonet se od 18.10. každou ne-
děli v  10:15 rozjel přímý přenos mše svaté 
z  našeho poutního kostela na Maleniskách. 
Díky tomuto dílu se připojovali věřící nejen 
z naší farnosti, ale dokonce lidé z Brna či Os-
travy.
 Protože nebyla možnost v  prvním listo-
padovém týdnu vyprosit duším v  očistci 
plnomocné odpustky, dovolil papež Franti-
šek tyto odpustky získat v  libovolných osmi 
dnech po celý měsíc listopad. Proto byla vždy 
ve středu a v  neděli příležitost ke svátosti 
smíření a podání svatého přijímání, aby věřící 
naplnili podmínky k získání odpustků. 
 A aby toho nebylo málo, jedné říjnové ne-
děle po několika staletích se nám vyvrátila 
památná lípa na Maleniskách. Možná i ten-
to konec jedné etapy života stromu, který 
provázel generace našich předků, ukazuje 
na přerod, který čeká každého z nás. Jak vě-
říme, bude to přerod z pozemského života 
do života věčného, do něčeho krásnějšího. 
 Stalo se toho letos hodně. Jak jsem psal 
na začátku, jsou krásné okamžiky, ze kterých 
máme radost a pak jsou i chvíle těžké a bo-
lestivé. Každá taková chvíle nás učí být člově-
kem. Protože jedině tehdy, když prožijeme 
něco krásného nebo těžkého, dokážeme 
pochopit, jak se cítí člověk, který si prochází 
něčím podobným. 

 Do letošních vánočních svátků 
a do každého dne roku 2021 

Vám ze srdce žehná 
+ P. Pavel Martinka, farář

jaký bude nadcházející rok? Takovou otáz-
ku si kladu vždy 1. ledna. Věřím, že nás čeká 
spoustu radostí, ale i starostí. Uplynulý rok 
byl bohatý na různé těžkosti nejen v  naší 
zemi, ale také na celém světě. Rok 2020 se 
zapíše jako rokem celosvětové pandemie 
Coronaviru. Když jsme na začátku roku při-
pravovali pastorační plán akcí, vůbec nikoho 
nenapadlo, že většina z  nich bude zrušena 
nebo proběhne s menším počtem lidí či se 
přesune na jiné datum. Přesto se podařila 
společnými silami spousta skvělých věcí udě-
lat včetně akcí, které se uskutečnily.
 Jako už tradičně na začátku roku proběhla 
Tříkrálová sbírka, která díky koledníkům, 
jejich doprovodu a také díky vám činila za 
obec Provodov 36.166,00 Kč. Mnozí se ptají, 
na co jdou tyto peníze. Vybrané peníze se 
rozdělují ze dvou třetin na přímou pomoc 
pro sociálně potřebné na Zlínsku (postiže-
ným dětem, samotným maminkám s dětmi, 
chudým rodinám nebo těm, které zasáhla 
nějaká přírodní katastrofa). Z jedné třetiny 
pak jdou fi nance na charitní projekty v naší 

olomoucké arcidiecezi a dlouhodobé huma-
nitární mise (Kosovo, Ukrajina, Filipíny, Ne-
pál, Nigerie…).
 Třetí neděli v mezidobí (26.1.2020) vyhlá-
sil papež František jako neděli Božího slova. 
Sám říká, že „den věnovaný Bibli nemá být 
jen jednou za rok, ale má se slavit s celoroční 
platností“. Zde se dotýkáme velice smutné-
ho bodu – naprostá většina našich věřících 
Písmo nezná a naslouchá mu jedině v neděli. 
Bible je sice nejrozšířenější kniha, ale také 
nejvíce pokrytá prachem. Papež nás vyzý-
vá, abychom naopak Boží slovo co možná 
nejvíce a každodenně drželi v rukou a učinili 
z něj svou modlitbu.   Schopnost naslouchat 
Božímu slovu v nás probouzí vnímavost vůči 
životním situacím, které každodenně proží-
váme.
 Začátkem února proběhla brigáda dobro-
volných hasičů z naší farnosti na Maleniskách. 
Udělal se prořez stromů, vyčistil se prostor u 
vodní kaple a také se malinko vyčistila „útul-
na“, do které se za poslední léta pouze od-
kládaly nepotřebné věci.

 V půlce března vyhlásila Vláda ČR nouzový 
stav kvůli pandemii Coronaviru a zasáhlo to 
i náš náboženský život. Uzavřely se kostely 
a kaple a mše svaté se přesunuly do světa 
internetu nebo televizních přenosů. Takto 
jsme bohužel prožili i letošní svátky Kristovy 
smrti a jeho zmrtvýchvstání – Velikonoce. 
V takových dobách si člověk uvědomí cenu 
svobody, života a smrti. Také nás toto ob-
dobí učilo naší skutečné modlitbě – modlit-
bě bez příkras nebo nějakých líbivých řečí. 
Mohli jsme se učit modlitbě, která vycházela 
z našich starostí a obav. 
 Přes jarní zákaz shromažďování jsme vy-
užili čas k  opravě opěrné stěny schodiště 
u poutního kostela, která byla v havarijním 
stavu a hrozilo její zřícení. Proto se stěna 
rozebrala, vybudoval se betonový základ a 
znovu se vyzdila kamenná stěna z  původ-
ních bloků. Odstranila se také rozbitá dlažba 
před kostelem a znovu se položila dlažba, 
která byla zachovalá. Za chybějící dlaždi-
ce se podařilo sehnat náhradu ze svatého 
Hostýna, takže se nám propojila dvě morav-

Provodovská farnost

Milí občané Provodova, milí farníci,
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 V průběhu mysliveckého roku 2020 se 
náš spolek opět věnoval lovu zejména černé 
zvěře. Do dnešních dnů se ulovilo 17 kusů 
divočáků a to ještě před hlavní sezonou na-
háněk.
 Dále děkujeme všem návštěvníkům naší 
přírody za jejich ukázněné chování při pro-
cházkách a v poslední době i více oblíbených 
výbězích místních sportovců, což nás velmi 
těší, protože příroda je pro všechny s pod-
mínkou, když se k ní vzorně chováme.
 Velký dík patří i obci Provodov, která na-

instalovala několik zákazových značek vjezdu 
motorových vozidel v  lokalitách na Rýsově 
a Na Salašoch, což zamezí velkému pohybu 
aut po našich loukách a lesích.
 Na závěr jen prosíme, pokud uvidíte, že 
nám někdo tu naši krásnou přírodu v okolí 
Provodova ničí třeba vyhazováním odpadků 
podél cest, prosím nebuďte k tomu lhostejní 
a nebojte se nás kontaktovat. Bohužel nej-
hůř je na tom cesta směrem do Zábaček, 
kde chceme v jarních měsících pořádat úkli-
dovou brigádu a budeme rádi za pomoc.

 Všem přejeme radostné a požehnané 
prožití vánočních svátků a všechno nejlepší 
do nového roku 2021

za myslivecký spolek Rýsov 
předseda Alois Prachař

Lovu Zdar

Myslivecký spolek Rýsov Provodov

 Pokud bychom chtěli zhodnotit uplynu-
lý rok 2020, nebylo by bohužel toho tolik 
k hodnocení oproti jiným letům. Kvůli vlád-
ním opatřením jsme na jaře museli zru-
šit naše tradiční obchůzky, a když už bylo 
v  červnu povoleno scházet se, byli jsme 
donuceni přeložit náš folklorní festival Hore 
Provodovem na další rok (soubory, které 
měli přijet, neměli jak s dětmi na náš festival 
nacvičovat). Proto ti z vás, kteří se na náš fes-
tival těšili, vězte, že příští rok si jej společně 
užijeme o to víc, protože se na něj těšíme už 
tak dlouhou dobu.
 Musíme se ale podívat na tok 2020 i po-
zitivně. V  lednu se nám náramně vydařil 8. 
folklorní ples. Ti z vás co se v průběhu večera 
stavili na kratší či delší chvilku, vám to potvr-
dí. Ve velmi skromném provedení se usku-
tečnilo Otevírání pramenů v Luhačovicích, 
kterého se mohlo v  souladu s  omezeními, 
účastnit i několik našich krojovaných zástup-
ců. Mezinárodní folklorní festival Strážnice, 
kde měli naši tanečníci v červnu vystupovat, 
byl přesunut na příští rok, takže v  hlavním 
programu nás uvidíte i s  živým televizním 
přenosem v červnu 2021. V polovině září se 

nám vydařil Mezinárodní festival dětských 
folklorních souborů Písní a tancem, v rám-
ci jehož programu vystupovaly děti z Leluje 
v pátečním programu v Pozlovicích a v sobo-
tu při hlavním galakoncertě na lázeňském ná-
městí v Luhačovicích. Vystoupení se dětem 
velmi podařilo a kromě pásma Dětské žně, 
reprezentovala naše členka Leluju při mode-
raci hlavního komponovaného galakoncertu. 
Členové Leluje už několik let zajišťují organi-
zaci festivalu a za to jim patří velký dík, bez 
nich by festival v Luhačovicích neprobíhal tak 
hladce. Jsou totiž za ta léta sehraným a skoro 
profesionálním týmem. Již po několikáté byli 
ozdobou hlavní poutě na Provodově i kro-
jovaní z Leluje.
 Co nám přinese zbytek roku 2020, mů-
žeme jen hádat, ale vzhledem k zákazu vol-
nočasových aktivit se nemůžeme scházet 
ani my, abychom pro vás připravili tradiční 
Podzimní vystoupení a Adventní koncert, 
kde vám vždy prezentujeme výsledky práce 
všech složek Leluje – Malé Leluje, Velké Lelu-
je, muzičky a ženského sboru.
 O to více se po této dlouhé neplánované 
pauze budeme těšit na nácviky, dřinu a pot, 

abychom ze sebe dostali to nejlepší a zase 
vyrazili do světa prezentovat náš region lu-
hačovské Zálesí zejména pak obec Provo-
dov. A jestli máte chuť a ještě jste nenašli od-
vahu, tak to bude ideální příležitost se přidat 
nebo si to jen nezávazně zkusit.

 V závěru našeho příspěvku Vás zveme na 
folklorní ples. V roce 2021 by se měl usku-
tečnit již 9. ročník. Tedy zatím spíše doufá-
me. Ale netroufáme si nic dopředu plánovat. 
O přesném termínu Vás budeme informo-
vat na našich stránkách případně prostřed-
nictvím plakátu. Slibujeme, že pokud to situ-
ace dovolí, ples uspořádáme, protože se již 
za ta léta stal na Provodově tradicí a my se 
s Vámi Provodovjany vždy rádi potkáme.
 Úplným závěrem chceme poděkovat 
za přízeň a podporu našemu souboru, kte-
rou nám věnujete. Opravdu velice se těšíme, 
že se potkáme osobně se všemi členy a zase 
budeme dychtivě nacvičovat pásma a tančit 
naše krásné záleské tance a zpívat úžasné 
záleské písně nejen k naší, ale i k Vaší radosti.

 Za vedení souboru, Eva a Přemysl Janíkovi.

Folklorní soubor Leluja
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